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МеркАвАнне рэДАкТАрА

 рынАк ПрАцы

* * *

ЗДАровы ЛАД жыцця

Каб не пусціць у рай, 
што шчасця поўны,

ёсць шмат прычын.
Бо жыў я неразважна і грахоўна,
кахаў жанчын.

За тое, што любіў жыццё 
без меры

і піў яго да дна,
што часам не хапала 

ў Бога веры –
мая віна.

А цераз край – то злосці, 
то спагады,

і думак у журбе,
за тое, што не ведаю дакладна
за што люблю цябе.

За тое, што я не лічыў ніколі
параз і перамог,
а колькі іх было па Боскай волі –
спытае Бог.

Ды за крыжовы шлях 
з сваім народам,

за горкі пыл дарог,
за тое, што не зрокся 

мовы роднай,
даруе Бог.

І будзе мне 
вышэйшай ўзнагародай,

калі хто вестку прынясе,
што там цяпер 

на нашай мове роднай
гавораць ўсе.

Г.Станкевіч

За 11 месяцаў 2015-га года ў нашым 
раёне выяўлена 11 фактаў атрымання 
хабару, адзін крадзёж, які зроблены 
шляхам злоўжывання службовым 
становішчам і два факты службовага 
падлогу.

То-бок, рэгулярна, як мінімум раз на 
месяц нашы чыноўнікі раскрываюць 
раток на дзяржаўны пірог, а мы пра 
тое даведваемся толькі ў канцы года з 
статыстычных зборнікаў ці прыведзеных 
у дакладзе начальнікаў лічбаў.

Хто тыя бешанковіцкія чыноўнікі, што 
яны натварылі, якім чынам кампенсавалі 
нанесеную шкоду, ці засталіся яны 

далей на сваёй пасадзе – нам тое, на 
жаль, невядома.

Ці можам мы сказаць з упэўненасцю, 
што ўсе карупцыйныя аферы 
раскрытыя? Зразумела, што не. 
Думаецца, што гэтыя 11 выпадкаў 
атрымання хабару, толькі вяршыня 
айсберга. 

Калі б барацьба з карупцыяй ішла 
адкрытым шляхам, і народ ведаў бы 
карупцыянераў у твар, то колькасць 
злоўжыванняў службовым становішчам 
была б значна меншай. Бо імя таго, каго 
злавілі за руку, было б вядома ўсім, 
а галоснасць, як вядома, з’яўляецца 

магутнай зброяй у барацьбе з 
карупцыяй.

Памятаеце пра справу аб 
нібыта крадзяжы камп’ютараў на 
прадпрыемстве АТП-21 ноччу з 26-га 
на 27-га лістапада 2013 года? Пра яе 
так і не напісала раённая газета. Нідзе 
не прайшла інфармацыя пра тое, ці 
затрыманыя злодзеі. Хадзілі толькі 
чуткі, што гэта быў не крадзёж, а такім 
чынам чыноўнікі ліквідавалі сляды 
ўласных злачынстваў.

Тое, што мы не ведаем пра сапраўдных 
“герояў”-чыноўнікаў, сведчыць толькі 
пра адно: чыноўнікі сябе не здаюць, 
яны паводзяць сябе, быццам павязаныя 
клятвай. А гэта значыць, што колькасць 
падобных злачынстваў будзе толькі 
павялічвацца.

Г.Станкевіч

Карупцыя – гэта наўмыснае выкарыстоўванне дзяржаўнай 
асобай свайго службовага становішча і звязаных з ім 
магчымасцей у мэтах супрацьпраўнага атрымання маёмасці 
або якойсьці выгады.

Карупцыя ў БешанКовічах жыве

Бешанковіцкаму РАНС па-
ранейшаму патарбуецца інспектар 
групы прапаганды і ўзаемадзеяння з 
грамадскасцю, адукацыя вышэйшая, 
заробак 5 млн. У лістападзе з’явіліся 
вакансіі камандзіра аддзялення (4 млн) і 
двух ратавальнікаў-пажарных (4 млн).

Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-25-89.
Па-ранейшаму бешанковіцкае 

РСТ (райпо) не можа знайсці 
чатырох прадавачак (3 млн), трох 
нарыхтоўшчыкаў прадуктаў і сыравіны 
ў Вуле, Вярхоўі і Астроўне з заробкам 
3,0 млн, буфетчыка (2,3 млн) і агента па 
закупках (2,5 млн). У кастрычніку да іх 
дадалася вакансія акумулятаршчыка з 
зарплатай 2,7 млн. У лістападзе дадалася 

вакансія электрагазазваршчыка з 
зарплатай 2,6 млн і электрамеханіка па 
рамонту халадзільнікаў (2,8 млн).

Даведкі па тэлефоне 8-0212-4-18-46. 
ААТ “Бешанковічы аграсервіс” па-

ранейшаму патарбуюцца: заатэхнік з 
вышэйшай адукацыяй (3,5 млн), два 
аператары машыннага даення (па 
3,0), і ветурач з вышэйшай адукацыяй 
(3,5 млн). У верасні да гэтых вакансій 
дадаўся трактарыст з заробкам 3 млн. 
У кастрычніку і лістападзе зменаў у 
вакансіях не назіраласяся. 

Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-18-36.
У вакансіях Бешанковіцкага ДРБП-110 

застаецца вадзіцель пагрузчыка (2,7 
млн) і трактарыст з заробкам 2,8 млн.

Даведкі па тэлефоне 8-02131-4-26-76.  
У “Бешанковіцкага камунальніка” 

застаецца токар з заробкам 2,5 млн..
У прадстаўніцтве “Белдзяржстраха” 

страхавому агенту з сярэдняй 
спецыяльнай адукацыяй прапануюць 
2,3 млн.

СТАА “Націвіта” шукае дырэктара (па 
фінансавых пытаннях, досвед працы 
ў названай пасадзе не менш за 3 гады, 
валоданне ангельскай і літоўскай мовамі) 
і дырэктара (па фінансавых пытаннях, 
веданне ангельскай і літоўскай моваў). 

Магчыма, што гэта адна і тая ж 
вакансія, але на сайце паказваюцца дзве 
з прыведзенымі тлумачэннямі.

Адукацыя вышэйшая. Заробак 
прапануецца па 10 млн рублёў кожнаму. 

Для даведак звяртацца па тэлефонах + 
375 29 688-62-37, 8-0212-60-15-69

М.васільеў

Абнавіўся спіс вакансій на сайце Міністэрства працы і 
сацыяльнай абароны. Хаця па-рангейшаму тут прапануюць 19 
вакансій на 26 вольных месцаў.

ваКансіі ў лістападзе

TUT.BY распытаў беларусаў, 
якія ў задавальненне займаюцца 
спортам і наведваюць фізкультурна-
аздараўленчыя аб'екты, што яны 
думаюць з нагоды іх загрузкі і кошту. Мы 
прасілі спыніцца на існуючых праблемах 
і расказаць, чаго не хапае спажыўцам 
«спартыўных» паслуг.

Пачаць з простага. Паставіць 
трэнажоры ў дварах і адкрыць школьныя 
стадыёны для бегуноў

Мінчанка Святлана Белавус не лічыць 
сябе фанатам арганізаванага спорту:

- Фітнес, рэгулярныя заняткі з 
трэнерам, бялковая ежа - гэта ўсё мне 
не падыходзіць. Мы з мужам любім 
займацца спортам проста для душы, для 
задавальнення. Да таго ж важна, каб гэта 
было максімальна проста. Забяспечыць 
максімальную даступнасць спорту - мне 
здаецца, гэтую функцыю і павінна ўзяць 
на сябе дзяржава. А прыватных фітнес-
цэнтраў у Мінску хапае.

Вяснянку, у якой жыве, Святлана 
лічуць ідэальным раёнам для заняткаў 

спортам. Спартыўных аб'ектаў тут 
дастаткова - адна «Мінск-Арэна» чаго 
варта.

- Што б мне хацелася дадаткова? У нас 
у раёне ёсць класны школьны стадыён 
- дарожка пакрыта гумовай крошкай, а 
гэта вельмі выдатна для бегу. Але часам 
стадыён закрываюць. Пару разоў нават 
даводзілася пералазіць праз плот, каб 
там пабегаць. Для спартсменаў, думаю, 
вароты варта было б пакідаць адкрытымі. 
Там жа ёсць тэнісная пляцоўка. Калі б 
у нас з мужам была магчымасць узяць 
у школе напракат ракеткі і мячы - мы б 
з задавальненнем там гулялі ў тэніс, - 
разважае Святлана.

Суразмоўніца лічыць, што многім 
людзям псіхалагічна цяжка вырашыцца 
на заняткі спортам з-за таго, што трэба 
распачаць шмат намаганняў: з'ездзіць 
кудысьці, купіць абанемент, абраць такое 
месца, дзе была б магчымасць прыняць 
душ пасля заняткаў. Таму рашэннем 
праблемы для такіх людзей маглі б стаць 
... заняткі спортам у суседнім двары.

- За мяжой бачыла выдатныя 
ўзоры вулічных трэнажорных залаў. 
Сапраўдныя велатрэнажоры на вуліцы, 
эліпсоід - усё працуе, усё эфектыўна. 
Калі аднойчы ўбачыла такія трэнажоры 
ў Стамбуле, марыла: вось бы ў нас было 
такое! У парку ў Драздах рэалізавалі 
«сцежку здароўя» - накшталт нешта 
падобнае павінна было атрымацца. Але 
як яна рэалізаваная - мне не падабаецца. 
Канструкцый, падобных на сапраўдныя 
трэнажоры, толькі тры на ўсёй сцежцы. 
Але яны металічныя, нязручныя, вельмі 
непрыемныя ў кантакце. Бачыла некалькі 
разоў, што веласіпедысты праязджаюць 
міма, пачынаюць займацца, але хапае 
іх цярпення роўна на пару хвілін. Такія 
канструкцыі, некалькі турнікоў - вось 
у прынцыпе і ўся сцежка здароўя. 
Хоць, будзь там добрыя трэнажоры, 
я б з задавальненнем туды дабягала і 
займалася там спортам.

Святлана з мужам знайшлі для 
сябе добры басейн пры універсітэце 
фізкультуры. Цёплая вада, няма натоўпу 
наведвальнікаў. Але ў той жа час 
там чамусьці няма касавага апарата, 
таму плату за наведванне басейна 
трэба ўносіць асобна ў якой-небудзь 
разліковай касе або праз інтэрнэт. 

Квітанцыю абавязкова раздрукаваць, 
інакш на сеанс не пусцяць.

- Было б выдатна мець у раёне басейн 
пад адкрытым небам - такі праект 
рэалізаваны пры Палацы воднага спорту 
на Сурганава і карыстаецца вялікай 
папулярнасцю. Уявіце: вы плаваеце ў 
цёплым басейне пад шматкамі снегу! 
Непаўторныя адчуванні.

Зрэшты, на думку Святланы, жыхарам 
такіх раёнаў, як мінская Вяснянка - з 
велізарным выбарам спартыўных 
задавальненняў - скардзіцца няма на 
што. У адрозненне ад аддаленых ад 
сталіцы рэгіёнаў, дзе спортам заняцца 
фактычна няма дзе.

- Знаёмыя з Бешанковічаў 
распавядаюць, што ў іх ужо вельмі доўга 
доўжыцца гісторыя з басейнам: знайшлі 
нейкае фінансаванне, вырылі катлаван, 
а цяпер гэтая будоўля выглядае як 
даўгабуд. У Бешанковічах, кажуць, ёсць 
спартыўна-юнацкая школа, некалькі 
курсаў аэробікі для дарослых, але нейкіх 
характэрных спартыўных аб'ектаў няма. 
У невялікіх населеных пунктах у людзей 
няма такой звычкі - займацца спортам. 
А звычкі няма, таму што няма ўмоў, - 
падсумоўвае Святлана.

TUT.BY

Падчас адкрыцця фізкультурна-аздараўленчага комплексу 
«Мандарын» у Мінску Аляксандр Лукашэнка запатрабаваў 
ад чыноўнікаў прадумаць рацыянальнае выкарыстанне 
спартыўных аб'ектаў і максімальна іх загрузіць.

ці можна заняцца спортам у БешанКовічах?
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нАвІны экАноМІкІ

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Крывінка» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Кры-
вінку”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamnikat.
org/kryvinka.html каталагу 
“Пэрыёдыка” для далейшага 
выкарыстання яшчэ 
да з’яўлення газеты на 
паперы.

ПрА вечнАе

ЗДАрэннІ нАшА жыццё

Гэты музей пад адкрытым 
небам выдаецца нам, нібы 
клопат пра падрастаючае 
пакаленне. Маўляў, каб яно не 
забылася пра апошнюю вайну, 
каб выхаваць патрыятызм. 
Магчыма, што тут ёсць нейкая 
рацыя. Але вельмі ўжо 
аднабокая.

Патрыятызм ва ўсім свеце 
выхоўваецца не аўтаматамі 
Калашнікава і не танкамі. Ёсць 
іншыя, больш дзейсныя сродкі 
выхавання патрыятызму, 
галоўным з якіх з’яўляецца 
родная культура і яе галоўны 

элемент – мова. 
А вось тут у беларускіх уладаў 

сваё гледзішча. У нашым раёне, 
як і ў цэлай краіне, амаль няма 
беларускамоўных школаў. У 
Рэспубліцы Беларусь дзеці не 
могуць звязаць пару слоў па-
беларуску нават у школах, дзе 
мова навучання беларуская. 
Між тым, як паказалі нядаўнія 
падзеі на Украіне, мова 
бароніць межы краіны куды 
лепш за самую сучасную 
зброю.

Пра які ж патрыятызм можа 
ісці размова, калі ў Беларусі 

прамаўляць па-беларуску – 
непатрыятычна, ведаць сваіх 
герояў, якія вякамі баранілі 
родны край ад навалы – 
не модна, чытаць сваіх 
пісьменнікаў – непажадана. 

Нельга ж усур’ёз меркаваць, 
што гісторыя Беларусі пачалася 
ў 1941-м годзе, калі растаптаная 
сталінскім ботам краіна 
трапіла пад бот гітлераўскі. 
І сёння цяжка сказаць, які з 
ботаў пакінуў больш крывавыя 
сляды ў Беларусі. 

На маю думку, падрастаючае 
пакаленне трэба вучыць 
не ганарыцца танкамі, а 
ганарыцца духам беларуса, які, 
нягледзечы на трохвекавое 
вытаптванне, яшчэ крыху 
захаваўся. 

А.Тутэйшы

Нядаўна ў самым цэнтры Бешанковіч з’явілася 
ваенная тэхніка – танк, самаходка, пушкі. Цяпер, 
каб памацаць рукамі зброю, не трэба ехаць у Мінск 
у музей Вялікай Айчыннай вайны. Дастаткова 
прагуляцца па цэнтру Бешанковічаў.

выхаванне патрыятызму

Калісьці даўно, яшчэ ў 
савецкай Адэсе я дабіраўся 
ноччу са спаткання да роднага 
інтэрнату. Ну, была справа ... 
Але я не пра тое, уласна ...

І вось сярод ночы ў цалкам 
русіфікаваным горадзе раптам 
пачуў выдатную сакавітую 
ўкраінскую мову. Па маставой, 
паміж заплеценых вінаградам 
сцен ішлі двое мужчын і пра 
штосьці размаўлялі.

Я ўжо зусім не памятаю пра 
што была і размова, але я 
проста ішоў за імі як і мышаня 
з мультыка пра Чыпа і Дэйла, 
якое пачула пах сыру.

Даўно я прапусціў 
паварот на сваю вуліцу 
Камсамольскую (зараз зноў 
Старапортафранкоўскую), 
а сілы адарвацца ад чыстай 
крыніцы ўкраінскай мовы не 
было ..

Гэта зараз я ўжо разумею 
што слова - гэта самы моцны 
ўплыў і самая магутная зброя 
ў свеце.

На пачатку было Слова і 
Слова было Богам.

Свет тварыўся Словам 
а не сілай, капіталам, ці 
індустрыяй.

У падзячным габрэйскім 
псальме спяваецца аб 
шоймеры (абаронцы), які 
ніколі не засне, не збаіцца і 
абароніць Ізраіль.

Ізраіль адбыўся як дзяржава 
менавіта тады, калі адзін 
чалавек прымусіў цэлую 
нацыю вывучыць іўрыт. (Тая 

нацыя размаўляла на мовах 
усяго свету.) І цяпер у абароне 
народа стаіць іх мова, якая была 
зусім знікла і зноў адрадзілася 
і не засне і не баіцца ніколі.

У аснове шматвяковай агрэсіі 
Маскоўскага Ардынскага Улуса 
супраць Украіны, яго нянавісці 
і гэтай вайны, як раз ляжыць 
мова.

Паскрабі самага 
інтэлігентнага і прасунутага 
жыхара Масковіі - і з-пад 
культурных напластаванняў 
універсітэцкай адукацыі і 
паэзіі срэбнага стагоддзя, 
вылезе наколка "Разгаваривай 
па-челавечески, хахол!"

Вы думаеце, што рускія 
не здольныя вывучыць 
ўкраінскую мову, таму не 
размаўляюць на ёй, нават 
пражыўшы на Украіне па 
трыццаць гадоў? Здольныя. 
Калі трэба атрымаць грын 
карту або від на жыхарства 
ў праклятай Гейропе, то 
вывучаюць праклятую 
англійскую і нямецка-
фашысцкую мовы аж бягом. 
А толькі становіцца пытанне 
аб украінскай (беларускай 
таксама. Сябры ведаюць), то 
ўвесь інтэлект быццам кудысьці 
знікае. Як у другакласніка 
перад дошкай.

Лепш быць згвалтаваным 
чым ўкраінізаваным - гэта іх 
прынцып і аснова суіснавання 
з намі. Альтэрнатывы для іх 
не існуе. Ці мы пяройдзем 
на рускую, або нас заб'юць. 

Рознымі спосабамі.
Можна хутка - залпамі Граду 

з-за мяжы, а можна павольна, 
але не менш эфектыўна - 
паўзучай русіфікацыяй. І, у 
другім выпадку гарады і вёскі 
не будуць пакрытыя гнілымі 
трупамі, але ўкраінскай мовы 
там таксама не застанецца.

Так як адбылося на Кубані, 
куды перабраліся Запарожскія 
казакі – соль зямлі і нацыі 
ўкраінскай. А зараз іх нашчадкі, 
рускамоўныя "казачкі" з 
украінскімі прозвішчамі, 
прыязджаюць на Данбас 
"забіваць хахлоў".

Абаронай Украіны з'яўляецца 
не толькі артылерыя, 
ракеты і армія, і не толькі 
добраахвотніцкія батальёны з 
валанцёрамі, а ў першую чаргу 
ўкраінская мова.

Ня выхалашчаная, 
максімальна спрошчаная і 
прымітызаваная, каб наблізіць 
яе да расійскай, а багатая і 
прыгожая. Такая, як я чуў тады 
ў Адэсе. Са сваімі прыгожымі 
словамі і зворотами. Беражыце 
іх, не забывайце, ўжывайце і 
вучыце дзяцей.

Толькі мовай дзеецца 
ўкраінскі свет. І 
паўмеры і згодніцтва тут 
недапушчальныя.

Па аналогіі з крылатым 
выразам "сціпласць - самы 
кароткі шлях у невядомае" - 
"рускамоўнасць - самы кароткі 
шлях да знікнення ўкраінскай 
мовы".

Дзіўна і трошкі сорамна 
назіраць за тым, як 
украінскамоўная жанчына 

пераходзіць на зносіны 
на рускай мове з такой жа 
украінскамоўнай жанчынай у 
маршрутцы ці на рынку.

А калі вядучыя тэлепраграм 
ўпарта "штокают" і "какают" 
(пры гэтым "гекаючы па 
палтаўску) да ўкраінамоўных 
гасцей і ўдзельнікаў шоў, то 
гэта наогул за гранню дабра 
і зла. Колькі можна нас у сябе 
дома зневажаць?!

Гэта і ёсць тая самая паўзучая 
русіфікацыя, якая пачынаецца 
з заўзятага пераходу на рускую 
ў зносінах паміж украінцамі, 
а сканчаецца сепаратыстамі і 
акупаванымі тэрыторыямі.

Не трэба прымусовай 
ўкраінізацыі.

Гэта палохае абруселых 
папярэднім каланіяльным 
жыццём украінцаў. Патрэбна 
дэрусіфікацыя. Пастаянная і 
паўсюль. Запусціць зваротны 
працэс знішчэнню нашага 
народа як народа. Бо народ 
вызначаецца не месцам 
пражывання а сваёй мовай. 
Трэба не перашкаджаць 
натуральнай ўкраінізацыі. 
Проста аддаваць дзяцей 
ва ўкраінскія сады і школы. 
Проста ўкраінцам размаўляць 
паміж сабой па-ўкраінску.

Нас ва Ўкраіне абсалютная 
большасць, таму ўсё стане на 
сваё месца. Не за год ці за два, 
а вось за дзесяць дакладна. 
І тады ніякая Арда нічога не 
зробіць.

Таму што на варце каля 
іх пастаўлю слова!, - казаў 
Прарок ўкраінскай нацыі Тарас 
Шаўчэнка.

Ён ведаў, што казаў, бо Слова 
сапраўды ніколі не засне і не 
збаіцца.

Толькі б мы не праспалі, не 
спалохаліся і выкарыстоўвалі 
сваю Боскую Зброя, сваё слова 
ў абарону Ўкраіны.

І для нас, пры ўсёй нашай 
талерантнасці, лагоднасці 
і цярпімасці, гэта Слова 
было, ёсць і павінна быць 
украінскім!

І для гэтага не трэба красці 
чужую гісторыю і прыдумляць 
небыліцы пра "пабеду" і "дзяды 
ваявалі" ..

Дастаткова проста ўслухацца 
ў простыя ўкраінскія словы- 
"Слава Украіне! - Героям 
слава!"

Сашко Лірнік

У аснове шматвяковай агрэсіі Расіі супраць 
Украіны ляжыць мова.

мова – гарантыя незалежнасці

На фоне астатніх раёнаў 
Віцебскай вобласці наш раён 
мае цалкам прыстойныя 
эканамічныя паказчыкі.

Скажам, ураджайнасць 
зерневых па раёне сёлета 
складае 40, 8 ц/га, бульбы – 
151 ц/га.

Надой на адну карову склаў 
4 046 кг малака. Зафіксавана 

ўзнаўленне свінаводчай 
галіны: на 01.10. 2015 у раёне 
налічвалася 8 733 галавы 
свіней. 

Праўда, плаціць работнікам 
у раёне не збіраюцца. 
Зарплата на 01.10. 2015 
склала толькі 93,7 % ад 
мінулагодняй і 80,4 % ад 
сярэднеабласной. 

Шмат пытанняў выклікае 
фінансавы стан раённых 
арганізацый. У паўтара раза 
вырасла пратэрмінаваная 
дэбіторская запазычанасць 
(больш за 12 мільярдаў 
рублёў). Больш чым удвая 
вырасла пратэрмінаваная 
крэдыторская запазычанасць 
(91,8 мільярда рублёў).

Колькасць насельніцтва ў 
раёне на 01.10.2015 складае 
16 012 чалавек. З іх занята ў 
эканоміцы – 7 101.

М.васільеў

Нацыянальным статыстычным камітэтам 
Рэспублікі Беларусь апублікаваныя лічбы 
сацыяльна-эканамічнага развіцця рэгіёнаў 
Беларусі за 9 месяцаў 2015-га года.

раён у лічБах

У прыватнасці, з будынка 
аўтавакзала ў Полацку былі 
эвакуіраваны 100 чалавек. 
А ў Бешанковічах акрамя 
аўтавакзала, дзе знаходзілася 
ўсяго два грамадзяніны, пад 
падазрэнне на наяўнасць 
небяспечнага прадмета 
трапіла крама, адкуль 
эвакуявана 22 чалавекі. Пасля 
праведзеных абследаванняў 
выбухованебяспечныя прад-

меты выяўленыя не былі. 
Як пракаментавалі ў 

аддзяленні інфармацыі і 
грамадскіх сувязей УУС 
аблвыканкама, гэтыя 
званкі з'явіліся праявай 
пільнасці грамадзян пасля 
праведзенай міліцыяй работы 
па растлумачэнню парадку 
дзеянняў у выпадку выяўлення 
падазроных прадметаў у 
грамадскіх местах.

19-га лістапада ў перыяд з 10.00 да 17.00 у 
дзяжурныя РАУС паступілі 4 паведамленні пра 
выяўленне падазроных прадметаў у Віцебску, 
Полацку і Бешанковічах. 

пільныя людзі

Ён паведаміў што ў перыяд 
з 28-га па 31-га кастрычніка 
неўсталяваны злачынец 
пракраўся ў гараж, які 
знаходзіцца пад яго дачным 
домам і здзейсніў крадзеж 

электрапомпы, бензатрымера 
і рыбалоўных прылад. 
Нанесеная шкода склала 5,8 
млн. рублёў. 12-га лістапада 
РАСК ўзбуджаная крымінальная 
справа па ч. 1 арт. 205 КК.

11-га лістапада ў 14 гадзін у Бешанковіцкі РАУС 
звярнуўся жыхар горада Віцебска 1965 нараджэння.

Крымінальная 
справа

Для пошукавых работ былі 
задзейнічаныя супрацоўнікі 
РАУС і работнікі МНС. У 18-05 
жанчыны былі знойдзеныя 

супрацоўнікамі РАУС.  У 
медыцынскай дапамозе яны 
не мелі патрэбы.

З сайта МнС

4-га лістапада ў 16-49 паступіла паведамленне аб 
пенсіянерках 1941 г.н. і 1948 г. н, якія заблудзіліся ў 
лясным масіве каля в. Асавец Бешанковіцкага р-на. 

заБлудзіліся
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ІнАўГурАцыя

Знешняя ПАЛІТыкА

Аналітыкі сходзяцца 
ў думках, што зараз 
найвялікшай каштоўнасцю 
для ўсіх становіцца бяспека, 
спакой і стабільнасць.

Канешне, шок ад тэрактаў 
пройдзе — пра «Charlie 
Hebdo» і мільённыя акцыі 
салідарнасці з часопісам 
усе даволі хутка забыліся 
(што, магчыма, дало глебу да 
больш маштабнага паўтору 
сітуацыі). Аднак усё роўна 
на фоне барацьбы з «ІД», на 
фоне ўкраінскага канфлікту, 
амаль даказанага тэракту 
на борце расійскага рэйса 
«Кагалымавія» ў Егіпце, нашая 
краіна застаецца выспай той 
самай бяспекі і стабільнасці, 
якія, паўтаруся, усё больш 
каштуюць у свеце.

Эксперты кажуць, што ў 
выніку парыжскіх падзеяў 
афіцыйны Мінск пакуль 
што апынуўся ў выйгрышы. 
Месяц прайшоў пасля 
беларускіх выбараў, два 
тыдні — пасля чарговай 
інаўгурацыі Лукашэнкі, 
БДІПЧ АБСЕ яшчэ не паспела 
стварыць канчатковы даклад 
па назіранні, а свет пра 
Беларусь ужо забыўся. Бо ў 
нас усё ў парадку, у нас не 
страляюць і не ўзрываюць. У 
адрозненне, дарэчы, амаль 
ад усіх нашых суседзяў: Расіі, 
дзе ўзарвалі самалёт, Украіны 
з яе Данбасам, ЕС з Парыжам 
і крызісам уцекачоў.

Ёсць два шляхі дзеянняў 
у гэтай сітуацыі. Першы: 
сядзець моўчкі і ганарыцца 
сваёй стабільнасцю. Шлях 
другі — паспрабаваць 
манетызаваць гэтую 
стабільнасць.

Пакуль беларускія 

ўлады паспяхова ідуць па 
першым шляху. Аднак гэтая 
спрыяльная сітуацыя не будзе 
цягнуцца вечна. Зазначым, 
што Францыя пачала ўдзел 
у паветранай аперацыі 
ў Сірыі амаль адначасна 
з Расіяй. Адказ на гэтыя 
бамбардзіроўкі атрыманы не 
толькі французамі — расіяне 
атрымалі тэракт на борце 
«Кагалымавія», у выніку 
якога загінулі 224 чалавекі. 
Зразумела, ні Францыя, ні 
Расія не пакінуць тэракты без 
адказу: яны толькі ўзмоцняць 
аперацыі супраць «ІД». Гэта, 
канешне, павялічыць пагрозу 
далейшых тэрарыстычных 
атак, аднак пакінуць 
ісламістаў у спакоі — яшчэ 
найгоршае выйсце.

Пагроза тэрарызму ў Расіі 
пачне ўзрастаць найперш 
там, дзе яна мяжуе з ісламскім 
светам: на паўднёвых межах. 
Беларусь з Расіяй у адным 
ваенным блоку — АДКБ. І 
калі ў саюзніка на поўдні 
пачнецца «прасочванне» 
тэрарыстаў, мы абавязаны 
будзем дапамагчы, — калі нас, 
канешне, пра гэта папросяць. 
Галоўнае — дапамагчы так, 
каб і стабільная і сінявокая 
потым не стала мішэнню «ІД». 
Ці трэба выходзіць з АДКБ.

Днямі Аляксандр Лукашэнка 
абвясціў, што спадзяецца 
на сустрэчу з Пуціным, каб 
вырашыць «праблемныя 
пытанні, калі яны ёсць». Між 
тым відавочна, што ў Пуціна 
зараз сваіх пытанняў хапае 
— і з Данбасам, і з Сірыяй. 
Думаю, што ў кіраўніка 
Беларусі ёсць спадзеў: Пуцін 
дасць загад «разабрацца» з 
беларускім экспартам і дасць, 

можа быць, колькі грошай, 
абы Аляксандр Рыгоравіч 
у гэты складаны час ад яго 
адчапіўся, бо не да яго зараз.

У той час, калі расійская 
авіяцыя найбольш 
запатрабаваная ў Сірыі, можна 
адкласці на нявызначаны 
час і пытанне стварэння 
ў сінявокай расійскай 
авіябазы. Прынамсі, гэта 
адно з найбольш складаных 
пытанняў у размове з Пуціным 
для беларускага правадыра. 
Бо той сапраўды мае права 
запытацца ў Аляксандра 
Рыгоравіча: гаварыў ён ці 
не гаварыў пра расійскую 
авіябазу. І чаму адмаўляецца 
ад сваіх словаў?

Ход канём беларуская 
дыпламатыя можа зрабіць 
і ў бок Еўропы. Напрыклад, 
агучыць ім прапанову 
прыняць у Беларусі, 
напрыклад, мільён уцекачоў 
з Блізкага Усходу. А што? 

Кіраўнік краіны неаднаразова 
заяўляў, што ў Беларусі 
павінна быць не дзевяць 
мільёнаў, а дваццаць, а 
тое і трыццаць мільёнаў 
насельніцтва. Вось мы і 
прапануем ім за адпаведны 
ганарар пакінуць сабе пэўную 
колькасць сірыйцаў.

Гэта даволі бяспечна, 
таму што тыя ўцекачы ў 
Беларусь усё роўна не 
паедуць. Яны імкнуцца ў тыя 
краіны, дзе моцныя для іх 
сацыяльныя гарантыі, дзе 
можна жыць на дапамогу, 
не працуючы: Швецыя, 
Германія, Вялікабрытанія, 
тая ж Францыя. Каб уцекачы 
шукалі проста спакойнага 
жыцця, яны б паасядалі ў 
транзітных краінах: тых жа 
Сербіі, Чарнагорыі, Харватыі 
і іншых. Але яны прагнуць 
не толькі бяспекі, але і 
дабрабыту. Беларусь жа ім 
грошай не дасць — сваім не 

Жудасныя тэракты ў Парыжы зноў прымусілі 
скалануцца ўвесь свет. Свет ужо даўно і не да канца 
асэнсавана ўступіў у новую рэальнасць, калі межы 
не з’яўляюцца перашкодай для тэрарыстычнай 
вайны.

яК прадаць сінявоКую стаБільнасць?
хапае.

Тым не менш, такая 
прапанова зробіць профіт 
беларускаму МЗС на 
еўрапейскай арэне.

Зразумела, што на гэтым 
фоне можна яшчэ раз 
паспрабаваць прадаць 
Захаду старую байку пра 
тое, што Беларусь з’яўляецца 
надзейным шчытом на 
шляху незаконнай міграцыі з 
усходняга боку. І, зразумела, 
не толькі незаконнай 
міграцыі, а таксама зброі 
з Усходу Украіны. Заходнія 
партнёры зараз вельмі 
ацэняць такія высілкі і 
намаганні — нешта можа 
абламіцца на мадэрнізацыю 
мяжы.

Можна яшчэ шмат што 
прыдумаць. Галоўнае — не 
марнаваць час магчымых 
бонусаў нашай стабільнасці.

Сяргей Пульша
“новы час”

Адгрымелі фанфары, 
адсьпявалі песьні на 
ўрачыстым канцэрце, 
усенародна адсьвяткавалі 
пачатак чарговага тэрміну 
прэзыдэнцтва дзейнага 
кіраўніка. Пачаліся шэрыя 
будні. І што мы бачым? 
Аляксандар Лукашэнка пачаў 
уласнымі рукамі цішком 
дэмантаваць тую самую 
сацыяльную дзяржаву, якую 
ён так апантана абараняў 
на інаўгурацыі літаральна 
некалькі дзён таму.

Прэзыдэнцкі ўказ № 460 ад 
16 лістапада прадугледжвае 
скарачэньне дзяржпадтрымкі 
пры будаўніцтве і куплі 
жыльля, зьмяншэньне 
жыльлёвых ільготаў. Так, 

дзяцям-сіротам і дзецям, якія 
засталіся без апекі бацькоў, 
цяпер будуць даваць 
сацыяльнае жыльлё толькі на 
5 гадоў з правам атрыманьня 
ільготнага крэдыту на 
будоўлю сваёй кватэры. Указ 
прадугледжвае зьмяншэньне 
памеру фінансавай дапамогі 
шматдзетным і маладым 
сем’ям на пагашэньне 
запазычанасьці па льготных 
крэдытах пры адмене 
ўсынаўлення (удачарэньня) 
дзяцей. Паводле ўказу 
цяпер дзяржаўныя органы 
і арганізацыі атрымліваюць 
права абвяшчаць інтэрнацкае 
жыльлё кватэрамі і ўключаць іх 
у склад жыльля камэрцыйнага 
выкарыстаньня. Менш 

становіцца катэгорыяў 
тых грамадзян, якія маюць 
першачарговае права на 
камэрцыйнае жыльлё. 
Скарачаюцца льготы па 
плаце за карыстаньне 
камэрцыйным жыльлём. Указ 
забараняе ставіць у чаргу 
на жыльлё тых грамадзян, 
якія маюць жыльлё, 
прызнанае непрыдатным для 
пражываньня.

Або возьмем той жа нядаўні 
дэкрэт № 7, які абкладае 13-
працэнтным падаткам даходы 
ўкладчыкаў ад банкаўскіх 
дэпазытаў. Афіцыйныя 
асобы і дзяржаўныя 
мэдыі, камэнтуючы гэты 
заканадаўчы акт, акцэнтуюць 
увагу на тым, што дасюль 
для беларускіх укладчыкаў 
былі створаны ўнікальныя 
льготныя ўмовы. Маўляў, 
падаткі на ўклады ў суседніх 
краінах яшчэ нават вышэйшыя 
і існуюць даўно.

Але варта зазначыць, што 
Беларусь за апошнія 20 
гадоў — рэкардсмэн сьвету 
па інфляцыі. З 2009 году (за 

шэсьць гадоў) беларускі 
рубель дэвальваваўся ў 
восем разоў (з 2200 да 17880 
рублёў за даляр). Гэта ж 
таксама ўнікальная ў сьвеце 
сытуацыя. Таму і спатрэбілася 
трэцяя дэнамінацыя. 
Зразумела, чаму інфляцыйныя 
і дэвальвацыйныя чаканьні ў 
беларускім грамадзтве такія 
беспрэцэдэнтныя. Таму ўлады 
і вымушаныя былі рабіць 
надзвычайныя захады, каб іх 
зьбіць, ствараючы льготныя 
ўмовы для ўкладчыкаў. 
Гэтыя льготы і ўратавалі 
фінансавую сыстэму краіны 
ад поўнага каляпсу. Высокія 
працэнты па ўкладах — 
гэта інструмэнт ратаваньня 
даходаў беларускіх 
грамадзян ад інфляцыі, 
якая штогод вызначаецца 
двузначнымі лічбамі. То бок 
згаданыя высокія працэнты 
— гэта не празьмерны 
клопат дзяржавы пра народ, 
а адзіны рацыянальны спосаб 
ратаваць неэфэктыўную 
эканамічную сыстэму. А цяпер 
у людзей і тое забіраюць. 

Лягічна, што адным зь 
відавочных наступстваў 
дэкрэту № 7 стала падзеньне 
курсу беларускага рубля. Што, 
у сваю чаргу, б’е па даходах 
насельніцтва.

17 лістапада Аляксандар 
Лукашэнка сустрэўся з 
кіраўніком місіі МВФ па 
Беларусі Пітэрам Долманам. 
Як вядома, Міжнародны 
валютны фонд у якасьці 
ўмовы выдзяленьня крэдыту 
патрабуе поўнай аплаты 
насельніцтвам камунальных 
паслуг. І, як ні дзіўна, абаронца 
сацыяльнай дзяржавы з 
гэтым пагадзіўся. «Формула 
адна: атрымліваеш паслугу 
— плаці за гэтую паслугу 
ў поўным аб’ёме. Няхай 
гэта будзе электрычнасьць, 
цяпло, транспартнае 
абслугоўваньне і гэтак далей», 
— сказаў Лукашэнка на гэтай 
сустрэчы.

Карацей, як любіць казаць 
Лукашэнка, у нас жа дзяржава 
для народа.

валер карбалевіч
“радыё Свабода”

Падчас інаўгурацыі Аляксандар Лукашэнка 
выступіў з палымянай прамоваю ў абарону 
сацыяльнай дзяржавы, на якую нібыта 
замахнуліся рэфарматары з уладных кабінэтаў. 
Ён намаляваў вусьцішную карціну, у якой дзеці 
і старыя бязьлітаснай рукой прыхільнікаў 
рэформаў будуць кінутыя ў рынкавую стыхію. 
Але на шляху гэтых бяздушных людзей паўстае 
як магутны волат народны прэзыдэнт.

дзяржава для народа
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Столько лет творить безобразия 
на белорусской земле, издеваться 
над крестьянами и фермерами 
могли себе позволить только те, кто 
имел самое высокое политическое 
покровительство.

Недавние аресты бизнесменов, 
которые обслуживали ресурсные, 
товарные и денежные потоки 
сельского хозяйства (сенатор Андрей 
Павловский и ООО «Биоком», ООО 
«Консул») — это лишь вершина 
айсберга. «Кормовое дело» логично 
дополнить делами о том, как проходила 
закупка техники, сырья, животных, 
растений, агростроительство и т.д.

Оценочно, АПК является кормушкой 
для аграрной VIP-номенклатуры и 
«красных» помещиков, из которой они 
ежегодно извлекали в свои личные, 
семейные капиталы по $2,5-3 млрд. Нет 
сомнения, что в эту фантастическую 
по масштабу диверсию против 
белорусской экономики свой вклад 
внесли банкиры.

Заметим, что данная волна 
разоблачений началась 15 месяцев 
спустя после принятие четырех 
указов Лукашенко о развитии 
агропромышленного сектора 
(17.07.2014). Резкое ухудшение 
финансовых показателей АПК 
после принятия этих документов, 
накопление долгов и неплатежей, 
рост коррупционных дел — всё 
это доказывает полное фиаско 
официальной аграрной политики.

Аграрная цикута
Только в 2011-2015 гг. на 

финансирование госпрограмм 
орггруппировки «АПК» было 
выделено ~44 млрд. С 1995 по 2015 гг. 
аграрные бароны оценочно выкачали 
из государства около $100 млрд. Сто 
миллиардов долларов!

Один из официальных лоббистов 
АПК вице-премьер Михаил Русый 
признает, что с/х предприятия 
избалованы государственным 
попечительством. Они не думают о 
своем собственном экономическом 
здоровье. Они используют гораздо 
более надежный, чем зарабатывание, 
способ получения денег — прямое 
выбивание их из бюджета и банков.

Поскольку более чем за 20 лет 
власти не сформировали правовые 
и административные механизмы 

наказания с/х организаций за 
коммерческие провалы, то у «красных 
помещиков» не могло сформироваться 
ответственное отношение к земле 
и тому бизнесу, который они на ней 
затеяли.

Совмин и облисполкомы 
провели анализ деятельности 
АПК и сделали «неожиданное» 
открытие: «Часть организаций 
системы Минсельхозпрода не 
способна самостоятельно проводить 
хозяйственную деятельность». «…
Убыточные предприятия продолжают 
штамповать никому не нужный товар 
в убыток себе. Такого не должно 
быть».

От «не должно быть» до «не 
будет» могут пройти десятилетия. 
Вероятность сохранения штамповки 
долгов и неликвидов для страны и 
одновременно многомиллионных 
капиталов для VIP-аграрных 
баронов очень высока. Даже если 
будут упакованы за решетку все 
руководители орггруппировки «АПК» 
(как внутри органов госуправления, 
так и в частном бизнесе) сегодня, 
через год сама существующая система 
воспроизведет других, с такими же 
качественными параметрами.

У каждого начальника есть 
заместители. У номенклатурных 
начальников и их партнеров в бизнесе 
накопились большие свободные 
ресурсы. Чтобы заинвестировать их 
в АПК, его нужно очистить от старых 
начальников и их связей. Именно этот 
процесс мы сегодня наблюдаем.

Где деньги, братаны?
В январе-августе 2015 г. чистая 

прибыль всего сельского хозяйства 
составила всего Br2 трлн, что в 2,2 раза 
меньше в номинальном выражении, 
чем в аналогичном периоде 2014 г.

Рентабельность продаж 
по конечному финансовому 
результату (без господдержки) 
всего номенклатурного фаворита 
составило минус 2,5%. Количество 
убыточных организаций выросло 
вдвое, а удельный вес убыточных 
с/х предприятия без господдержки 
составил 65,6%. Сумма чистого 
убытка (без господдержки) сельского 
хозяйства по состоянию на 01.09.2015 
г. составило Br3,4 трлн.

Для сравнения: долги по кредитам 

составили Br54 трлн, просроченные 
долги по кредитам — Br2,68 трлн. Это 
значит, что всё сельское хозяйство 
за январь-август 2015 г. получило 
чистой прибыли меньше, чем 
накопило просроченных долгов, а 
они составляют только 5% от общей 
суммы задолженности по кредитам. 
При чистой прибыли всего сельского 
хозяйства в 2015 г. примерно в 
объеме $1,7 млрд. сумма только 
государственной поддержки больше 
в три раза.

Белорусская ОПГ «АПК» превращает 
$5 млрд живых денег в $1,7 млрд 
чистой прибыли. Не удивительно, что 
вопрос, где деньги, братаны? всё чаще 
звучит в кабинетах Следственного 
комитета, КГБ и МВД.

Всякой наглости, жадности и 
цинизму в условиях «социально 
ориентированной» белорусской 
экономики есть предел. Лукашенко 
в условиях рецессии, падения 
уровня жизни, роста напряжения 
в бюджете и банковской сфере не 
может гладить аграрных баронов и 
«красных помещиков» по головке 
и благословлять еще на пять 
лет омертвления потенциально 
прибыльного сектора национальной 
экономики.

Аграрный передел
Аграрные бароны не намерены 

входить в сложное положение 
бюджета и налогоплательщиков. Они 
требуют получить свои дотации. При 
этом они согласны отдать в расход 
нескольких особо зарвавшихся 
представителей ОПГ «АПК».

В 2016 году только непосредственно 
из бюджета М. Русый хочет выбить 
около $1 млрд. Это только разминка. 
Общие расходы на поддержку 
колхозно-совхозного АПК будут $3,5-4 
млрд.

Чтобы прикрыть наглые схемы 
откровенного выманивания 
денег из бюджета, представители 
орггруппировки «АПК» обещают 
«переспециализацию производства 
и ликвидацию неэффективных видов 
деятельности». Чтобы быть модным, 
аграрные лобби обещают внедрение 
новых технологий и научных 
открытий. А ещё они обещают 
«контролируемое досудебное 
антикризисное управление».

В переводе на понятный язык 
это будет означать следующее: 
банки могут забыть о погашении 
кредитов из АПК. Ликвидировать 
будут не генераторов убытков, 
долгов и токсичных активов, а «виды 
деятельности».

Система управления сельским 
хозяйством останется прежней. Земля 
останется вотчиной аграрных баронов 
и их «красных помещиков». Без неё 
превращение сельского хозяйства в 
полноценный бизнес невозможно. 
Самые влиятельные из них под видом 
«антикризисного управления» будут 
присваивать себе самые «вкусные» 
куски собственности, прежде 
всего, землю. Разумеется, такого 
рода дерибан будет проходить при 
публичном отрицании и осуждении 
рыночной приватизации.

Лоббисты ОПГ «АПК» сохраняют 
основные источники получения 
аграрной ренты: жесткое 
регулирование цен, государственный 
заказ, государственное 
финансирование закупки техники, 
средств защиты растений и других 
факторов аграрного производства.

Как очередная угроза 
макроэкономической стабильности 
звучит признание М. Русого о том, что 
в контексте реструктуризации долгов 
«в настоящее время есть понимание 
банковской системы сложности 
финансовой ситуации в отрасли 
и готовность к конструктивному 
диалогу».

И здесь уместно указать на тихую 
деструктивную роль банков. Если 
верить словам вице-премьера, 
68% кредитов сельского хозяйства 
привлечено на общих основаниях, 
т.е. под 36-45% годовых в Br-рублях. 
На погашение основного долга и 
уплату банковских процентов с/х 
организации в январе-августе 2015 
г. направили 24% своей выручки, а 
предприятия переработки — около 
43%.

Вице-премьер М. Русый формально 
прав: «…Надо понимать, что ничего 
списываться не будет, все должно 
возвращаться — через год, три, семь, 
но должно возвращаться».

Действительно, никакого списания 
не будет. Будет реструктуризация 
долгов, слияние и поглощение, 
оптимизация ресурсов и 
сбалансирование потенциала ОПГ 
«АПК» с новой экономической 
реальностью. Такова речёвка для 
населения. На деле место структур 
типа «Биоком» или «Консул» 
или просто их собственников и 
руководителей будет занято новыми 
фаворитами руководства Вертикали 
власти. И, понятное дело, никакой 
коррупции… 

(скарочана) 
ярослав роМАнчук

“Белапан”

Белорусскую экономику захватили в плен аграрные бароны. 
Колхозно-совхозное лобби продолжает издеваться над Br-
рублем, кошельками белорусских потребителей, бюджетом 
страны и честным бизнесом. Ни одна отраслевая организованная 
группировка не нанесла Беларуси такой ущерб, как АПК 
(агропромышленный комплекс).

“настоящий враг Беларуси — опг «апК»”
СеЛьСкАя ГАСПАДАркА

Против врачей местной больницы, 
которые занимались двухлетним 
ребенком, возбуждено уголовное 
дело за ненадлежащее исполнение 
профессиональных обязанностей. 
Мама пострадавшей девочки 
рассказала TUT.BY подробности этого 
случая.

 «Все началось с того, что 12 августа 
дочку начало тошнить, она стала 
плохо кушать. В больнице ей сделали 
рентген, но батарейки в организме 

врачи не увидели. Поставили диагноз: 
простуда. Через пять дней состояние 
ухудшилось. Сделали второй рентген 
— и снова не увидели батарейку. Снова 
диагностировали простуду. То, что в 
организме инородное тело, врач в 
Полоцке предположил только через 9 
дней — 21 августа, когда ребенок был 
уже в коме. Спасали Женю минские 
медики. И им я очень благодарна: они 
действительно бились за жизнь моего 
ребенка», — рассказала Екатерина.

По словам молодой женщины, 
собственными глазами она не видела, 
как и когда ребенок проглотил 
батарейку. Но мама подозревала 
это: «Я купила три батарейки, потом 
одной недосчиталась. Но медики ее на 
рентгене не увидели, и мы им доверяли: 
они же знают, что говорят и делают».

Позже Женя перенесла три 
операции. «У нее уже нет пищевода, 
пострадал мозг. Она сейчас как 
младенец: не говорит, плачет, скрипит 
зубами, засыпает только на руках. 
Предстоит еще операция… Мы 
ищем реабилитационный центр за 

пределами страны. Я уверена, что все 
эти страдания моего ребенка — из-за 
действий полоцких медиков. Уже три 
месяца мы бьемся за здоровье своей 
девочки. А ведь Женя была абсолютно 
здорова, мы собирались через три дня 
идти в садик…».

Расследование по этому факту 
ведут сотрудники управления СК по 
области. Назначена комиссионная 
судебно-медицинская экспертиза. 
Министерство здравоохранения 
должно провести ведомственное 
расследование.

TUT.BY

В Полоцке врачи за 9 дней не смогли увидеть в организме ребенка 
батарейку. Малышка Женя стала инвалидом. 

БатарейКа в организме реБенКа


